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Presedintele Raiffeisen România: Fara sa existe încredere în societate, niciodata nu

vom avea productivitatea Germaniei

Economia României nu va ajunge niciodata la nivelul productivitatii economiei Germaniei, indiferent cât de

multe masuri de crestere a productivitatii vor fi implementate, atât timp cât în societatea româneasca nu

exista încredere între participantii la schimburile comerciale, a declarat miercuri presedintele bancii

Raiffeisen România, Steven van Groningen.

Acesta a comparat productivitatea unei afaceri de curierat din România cu cea a uneia din Germania, aratând ca

încrederea clientilor încetineste productivitatea firmei de curierat din România.

"Când ne uitam în jurul nostru, exista incredibil de multe oportunitati pentru cresterea productivitatii. Se pune deci

întrebarea de ce nu se materializeaza aceste oportunitati? Sa va spun o scurta istorie, care mi-a fost relatata de

patronul unei companii de curierat. Unul dintre angajatii lui, un sofer, a plecat sa munceasca în Germania, si dupa

mai mult timp fostul patron l-a întrebat câte livrari face în Germania. Omul i-a zis ca 140 de livrari pe zi. Iar

patronul din România i-a zis ca e imposibil, deoarece aici se fac 70 de livrari pe zi - cifrele pe care vi le spun sunt

aproximative. Şi atunci patronul a început sa compare conditiile acelui serviciu furnizat în Germania cu cel

furnizat în România. Masinile de livrari erau identice, softul era acelasi, iar dupa ce a comparat toate aspectele, au

reiesit trei diferente: în România, plata se face, se pare, la livrare, deci faptul ca acel curier încaseaza cash

încetineste procesul livrarilor. Apoi, în România foarte multi oameni par sa doreasca sa deschida pachetul ca sa

vada daca obiectul e cel comandat. În al treilea rând e faptul ca în Olanda sau în Germania, când (destinatarii, n.r.)

nu sunt acasa, firma livreaza la vecini, la cea mai apropiata adresa unde deschide cineva usa, sau, daca locuiesti

departe, pachetul ti se lasa pur si simplu în fata usii. Aceste lucruri nu se întâmpla în România. Iar întrebarea mea

despre chestiunea încrederii este: din cauza lipsei de încredere din societate, mi se pare foarte greu sa vad cum

putem aplica aceleasi masuri necesare pentru cresterea productivitatii, ca sa ajungem la productivitatea din

Germania, iar atunci când ne uitam în jurul nostru în România vedem peste tot aceasta lipsa de încredere", a

apreciat Steven van Groningen.

Presedintele Raiffeisen a subliniat ca stilul de guvernare dintr-o tara este esential pentru construirea încrederii în

societate si în economie.

"Deci acesta este motivul pentru care modul de guvernare a unei tari este important, pentru ca stilul de guvernare

ajuta la construirea încrederii într-o societate. Daca nu avem încredere între noi, ce alternativa avem? Alternativa

(de guvernare, n.r.) este prin impunerea fricii si prin impunerea puterii. Deci atât timp cât pare ca credem ca putem

conduce o tara bazat pe o strategie de impunere a fricii si a puterii, în loc sa construim încrederea, nu vom ajunge

niciodata acolo (la productivitatea economica din Germania, n.r.). Iar acesta este unul din subiectele pe care

trebuie sa le discutam în societatea noastra (româneasca, n.r.), deoarece oamenii de aici, daca îsi doresc sa fie

productivi si sa traiasca într-o societate bazata pe încredere, se vor muta într-o alta tara, vor face acolo livrari si vor

avea acolo salarii mai mari", a aratat Steven van Groningen.

Prezent si el la Bucharest Forum 2019, economistul-sef al diviziei de Management Fiscal si Macro pentru Europa

si Asia Centrala a Bancii Mondiale si coordonator al politicii economice pentru statele UE, Rogier van den Brink,

a subliniat, tot pe subiectul importantei încrederii din punct de vedere economic, ca polonezii au demonstrat

încredere în guvernele lor prin faptul ca îsi platesc impozitele mult mai mult decât cetatenii din alte tari europene

foste comuniste.

"Unul din motivele pentru care Polonia a putut sa faca atât de multe investitii a fost faptul ca dupa tranzitie (de la

comunism la democratie, n.r.) polonezii au început sa-si plateasca taxele. Şi-au exercitat dreptul de a îsi alege
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liderii politici, au existat Guverne legitime, care si-au îndeplinit datoria de a furniza servicii catre populatie, iar

polonezii, ca nicio alta regiune din afara Uniunii Europene care a realizat tranzitia, îsi platesc impozitele! 'Îsi face

Guvernul treaba de a furniza servicii catre mine? Daca o face, voi avea încredere în acel Guvern si îmi voi plati

impozitele", a subliniat reprezentantul Bancii Mondiale.

Bucharest Forum este un eveniment organizat de Institutul Aspen România si Biroul din Bucuresti al German

Marshall Fund of the US, tema de discutii a primei zile a forumului fiind "Europa emergenta la 30 de ani".
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